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ACTA 
 
 

REUNIÓ DE LA COMISSIÓ CONSULTIVA 

DEL PARC DEL MONTNEGRE I EL CORREDOR 
 
 
 
 
 
  
Data:  Dimarts 18 d’octubre de 2011 
Hora:  17:00 
Lloc:  Centre Cívic El Gorg de Sant Vicenç de Montalt 

 
 
 
President: Sr. Ramon Espinach Grau,  

Cap de l’Oficina Tècnica de Parcs Naturals de la Diputació de Barcelona 
 

Secretari: Sr. Antoni Bombí Arnau,  
Director del Parc del Montnegre i el Corredor 

  
Assistents : vegi’s annex. 

 

 

Ordre del dia 
 

1.  Aprovació de l’acta de la reunió anterior 

2.  Principals línies de treball en la gestió del parc 

3.  Torn de paraules 

 



 

Desenvolupament de la sessió 
 
Dóna la benvinguda als assistents el Sr. Amadeu Clofent, 1er Tinent d'Alcalde de Sant Vicenç de 
Montalt, que expressa la voluntat del seu ajuntament d’incorporar-se al Parc del Montnegre i el 
Corredor. Desitja que el procés de revisió del Pla Especial que s’està duent a terme arribi a bon port i 
explica que, el fet d’incloure part del terme de Sant Vicenç de Montalt dins l’espai protegit, serà una 
garantia per evitar expansions urbanístiques desordenades, assolir un creixement més sostenible i 
mantenir una bona qualitat ambiental en el seu municipi. 
 
Tot seguit, el Sr. Espinach exposa els continguts de l’ordre del dia i dóna compte dels darrers canvis 
organitzatius a la Diputació de Barcelona. Aclareix que, havent-se reduït el nombre d’àrees, l’Oficina 
Tècnica de Parcs Naturals ha passat a integrar-se en l’Àrea de Territori i Sostenibilitat. Detalla els 
noms i els càrrecs del Vicepresident tercer de l'Àrea de Territori i Sostenibilitat, Sr. Josep Llobet 
Navarro, del Diputat delegat d’Espais Naturals i Medi Ambient, Sr. Joan Puigdollers i Fargas, i del 
Diputat adjunt d’Espais Naturals, el Sr. Andreu Carreras Puigdelliura. 
 
A continuació, passa al primer punt de l’ordre del dia, en el qual s’acorda donar l’acta de la darrera 
reunió per aprovada i dóna la paraula Sr. Bombí que desenvoluparà els continguts del segon punt de 
l'ordre del dia, en el qual es vol donar compte de l'estat de realització de les actuacions programades 
per a l'any 2011 i de les línies de treball més rellevants proposades per a l’any 2012.  
 
Referint-se a les actuacions previstes per l’any vinent, el Sr. Bombí explica que no es presenta un 
programa detallat d’actuacions sinó una proposta de grans línies i objectius per a ser posada a 
consideració i debatuda, si s’escau, per la Comissió Consultiva. El programa d’actuacions s’elaborarà 
una vegada s’hagi celebrat (durant el mes de novembre) l’habitual ronda de reunions amb els equips 
de govern de tots els municipis de l’àmbit del parc. Una vegada recollides les inquietuds i les 
propostes del diferents ajuntaments, s’elaborarà el programa d’activitats definitiu que, com cada any, 
es farà arribar a totes les entitats.   
 
En relació al programa de conservació, fa esment de l’execució de treballs, duts a terme en el marc 
del conveni amb l'Obra Social de La Caixa, corresponents als plans d’ordenació de l’entorn fluvial a 
les valls a Olzinelles, Fuirosos i Ramió. Aquests projectes inclouen actuacions enfocades a la 
conservació dels boscos de ribera i la recuperació de prats i antics camps de conreu que havien estat 
abandonats o bé transformats en plantacions d’espècies al·lòctones de creixement ràpid. En exercicis 
anteriors s’havien redactat les propostes d’actuació i començat a executar diversos treballs en 
aquestes valls de l’obaga del Montnegre. Enguany, però, s’han dut a terme les intervencions de més 
abast, havent estat especialment visible la transformació paisatgística a la riera de Fuirosos. Destaca 
les repercussions positives que té la recuperació dels espais oberts tant pel que fa a la conservació de 
la diversitat biològica com al foment de les activitats agroramaderes o a la lluita contra els incendis 
forestals. 
 
També dóna compte dels resultats obtinguts en els estudis que s’estan duent a terme sobre les 
poblacions de rapinyaires. Entre d’altres dades, explica que s’han localitzat 7 parelles d’àguila 
marcenca al Montnegre i el Corredor i s’estan observant densitats força altes entre els rapinyaires 
forestals que, com ara l’astor, són i bons indicadors de l’estat dels boscos. 
 
Pel que fa a la campanya de vigilància d’estiu, que es va tancar el passat 12 de setembre, diu que 
s’ha desenvolupat de manera molt satisfactòria amb cap foc forestal al Parc del Montnegre i el 
Corredor i la reducció del nombre d’incidències en relació a anys anteriors. Les pluges primaverals, 
sobretot les recollides durant el març, han estat superiors a les habituals i s’han allargat fins al mes de 
juliol, de manera que l’eixut estival ha tingut una curta durada i s’ha gaudit d’un entorn meteorològic 
favorable per a la prevenció i lluita contra els incendis forestals. En el conjunt d’espais de la Xarxa de 
Parcs s’han reduït  els focs, la superfície cremada i, també, les incidències, una bona part de les quals 
es produeixen pels volts de Sant Joan a causa de petards i focs d’artifici. 
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  Per a l’any 2012, els principals objectius en conservació que es proposen són els següents: 
 

 Avançar en la formulació del Pla de Conservació 

 Millorar l’eficiència del dispositiu de prevenció d’incendis d’estiu i aplicar els protocols interns 
d’actuació en cas de risc durant tot l’any 

 Desenvolupar el Pla Bàsic de Prevenció d‘Incendis (infraestructures) en coordinació amb 
altres agents implicats 

 Executar actuacions de millora d’hàbitats, recuperació d’espais oberts i restauració del 
paisatge 

 Desenvolupar estratègies per facilitar el manteniment viable i permanent dels espais oberts 
(conreus i prats pasturables) i de les franges de baixa combustibilitat   

 
 
A continuació i fent referència al programa de foment del desenvolupament i de la participació, 
recorda als assistents que a la pàgina web del parc, a l’espai destinat específicament al procés de 
revisió, ja es pot disposar dels resums de les quatre reunions sectorials celebrades a finals de l’any 
2010 amb entitats i sectors econòmics. Per a cadascuna de les sessions, s’hi mostren gràficament les 
propostes i les valoracions dels participants. En el mateix espai web, s’ha creat un formulari per 
facilitar la recollida d’aportacions i comentaris. 
 
El Sr. Bombí dóna compte dels resultats obtinguts dels treballs que s’estan duent a terme sobre el 
cirerer i el castanyer al Montnegre per trobar o assajar alternatives a la gestió tradicional del 
castanyer. Entre d’altres actuacions orientades al foment del desenvolupament del sector primari, 
explica que s’ha construït un tancat i un abeurador per a ramats en el sector central del Montnegre per 
potenciar l’activitat ramadera i, conseqüentment, facilitar un manteniment més econòmic i permanent 
(mitjançant contractes amb els pastors) de la franja de baixa combustibilitat carenera.  
 
Quant a les polítiques culturals, explica que s’està desenvolupant la 16ª edició del programa Viu el 
Parc fent esment a l’acte central o Gran Festa del parc que, com és tradicional, es va celebrar el 
segon diumenge d’octubre, el dia 9, a l’entorn del Santuari del Corredor. La bonança meteorològica va 
permetre una nombrosa assistència, sobretot de grups familiars. Els participants van poder gaudir de 
variades activitats (circ, jocs, tallers, contes,...) a l’esplanada principal i de l’espectacle final a càrrec 
d’un grup d’acròbates, que va aplegar el públic al recinte del santuari, posant punt final a la diada. 
 
 

Per a l’any 2012, els principals objectius en foment del desenvolupament i de la participació 
que es plantegen són els següents: 

 
 Millorar els instruments de participació i diàleg amb els agents socials i les entitats del territori 

 Desenvolupar el pla de manteniment de la xarxa viària i garantir un bon nivell de qualitat dels 
elements de senyalització 

 Impulsar accions de foment del desenvolupament 

 Afavorir el desenvolupament del sector forestal i incorporar estratègies per a millorar-ne la 
rendibilitat   

 Impulsar la gestió forestal associada 
 Cercar alternatives a la gestió tradicional del castanyer 
 Enfocar adequadament la demanda de producció de biomassa 
 Combatre el furtivisme associat a la recol·lecció de pinyes 
 Participar en projectes relacionats amb l’aprofitament del suro 
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Referint-se als projectes que s’estan a terme durant aquest any 2011 dins el programa d’ús social, 
explica que han continuat els treballs de rehabilitació de Can Bosc. Enguany finalitzarà la 5ª fase del 
projecte que, una vegada conclosos els treballs de consolidació estructural del cos central, ha consistit 
en l’enderroc de volums sobrants, l’adequació del sector ponent i dels dos patis interiors. Desprès 
d’aquestes obres, per poder posar en funcionament l’equipament caldrà, quan les disponibilitats 
pressupostàries ho permetin, d’actuar en la consolidació estructural del annexos on no s’ha 
intervingut, en les instal·lacions bàsiques i els acabats interiors.  
 
Informa de l’adequació d’un mirador al turó de l’Hostal, molt a prop del Centre d’Informació 
Hortsavinyà i de la recent senyalització d’un nou itinerari que té el seu punt de sortida a Pineda de Mar 
i permet descobrir diversos elements del patrimoni arquitectònic d’aquest sector del parc, com 
l’aqüeducte romà o el castell de Montpalau. 
 
 

A l’any 2012, els principals objectius inclosos en la proposta de programa d’ús social són els 
següents: 

 
 Avançar en la rehabilitació de Can Bosc com a equipament central del parc al Corredor i 

preveure la seva entrada en funcionament  

 Rendibilitzar la xarxa d'equipaments i millorar la qualitat de l'oferta d'activitats i serveis  

 Desenvolupar el pla director d'itineraris, en coordinació amb administracions i entitats, i 
aplicant criteris de racionalització i coherència 

 
 
Tot seguit, el Sr. Bombí, ja dins el darrer programa d'activitats generals, explica que el procés de 
revisió del Pla Especial del Montnegre i el Corredor ha experimentat una aturada relativa durant l’any 
2011 per la celebració d’eleccions municipals. Una vegada constituïts els nous equips de govern, s’ha 
constatat la voluntat compartida de reprendre el camí iniciat. En els propers mesos caldrà consensuar 
una proposta definitiva de límits i definir quin ha de ser el tractament i l’escenari de futur de les 
urbanitzacions fora d’ordenació que finalment quedin incloses dins el parc. Fet això, serà possible 
reemprendre el Pla de Participació, que ja s’havia iniciat amb les entitats i els sectors econòmics. 
 
Tota manera, puntualitza que, al llarg de l’any, l’equip tècnic encarregat de la redacció del nou pla ha 
avançat en diversos aspectes rellevants, havent-se completat la major part dels estudis de base 
necessaris. També, s’ha seguit treballant en la nova normativa i en l’elaboració d’una proposta de 
zonificació, dissenyada amb l’objectiu de garantir la protecció dels elements d’alt interès ecològic i 
paisatgístic. 
 
Per concloure, informa de la celebració, els propers dies 17 i 18 de novembre a Vilassar de Dalt, de la 
II Trobada d’Estudiosos dels parcs de la Serralada Litoral Central, que serà la VI del Parc del 
Montnegre i el Corredor. 
 
 

A l’any 2012, els principals objectius del programa d’activitats generals proposats són: 
 

 Implantar millores derivades de l’ús habitual dels sistemes d’avaluació i anàlisi de la gestió  

 Desenvolupar el procés de revisió del Pla Especial en col·laboració amb els ajuntaments i 
amb la participació dels agents territorials 
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Finalitzat el balanç de gestió i la presentació de la proposta d’objectius, s’obre la roda d’intervencions 
corresponent al tercer i darrer punt de l’ordre del dia.  
 
Per completar les dades aportades i en relació al programa de conservació, el Sr. Espinach informa 
de la renovació per un any més del conveni amb l’Obra Social de la Caixa, en el marc del qual s’estan 
desenvolupant nombrosos projectes de gestió activa del medi. També exposa una sèrie de dades 
sobre hectàrees cremades en les darreres dècades a la circumscripció de Barcelona, que demostren 
l’eficàcia de les polítiques de prevenció i lluita contra els focs forestals que s’han anat implementat al 
nostre país, especialment a partir dels anys 90. 
 
El Sr. Santi Ferrón (Federació Catalana de Caça) creu que les societats de caçadors podrien 
participar en el manteniment d’espais oberts i en la millora dels hàbitats. Diu que així es podrien 
afavorir les poblacions d’algunes espècies d’interès cinegètic i, en aquest sentit, explica que també 
estan col.laborant amb la universitat en un projecte de recuperació de les poblacions de conill de bosc 
autòcton. 
 
El Sr. Mariano Romero (Associació de Propietaris de la Serra de l’Esquirol) en relació al control de les 
espècies invasores, explica que a la Serra de l’Esquirol les mimoses són un problema greu i estan en 
expansió.  El Sr. Bombí li fa saber que, bé i que en aquest cas les mimoses no suposen un risc per a cap 
hàbitat o població d’interès per a la conservació, està previst d’intervenir-hi tan aviat com sigui possible. 
 
La Sra. Marta Miralles (Centre de Documentació de Sant Celoni) explica que, fent un itinerari de 
seguiment de les papallones diürnes a la vall d’Olzinelles, ha constatat que després de l’obertura d’espais 
oberts promoguda des del parc, proliferen ràpidament moltes plantes de caràcter invasor, com el raïm de 
moro. Pensa que caldria tenir-ho present per actuar amb immediatesa. El Sr. Bombí diu que és del tot 
previsible que les espècies oportunistes ocupin aquests nous espais mentre no hi arribi a dominar la 
comunitat vegetal de ribera que es vol potenciar o fins que no s’hagi consolidat l’activitat agrícola o 
ramadera. No obstant, considera que en aquest tipus de treballs seria bo preveure-ho i intervenir per 
evitar el mal efecte que pugui produir l’ocupació de l’espai recuperat amb espècies no desitjades.   
 
En relació al manteniment d’espais oberts i franges de protecció, la Sra. Miralles valora positivament que 
es pugui incentivar als caçadors si col·laboren en el manteniment d’espais oberts. També considera 
interessant la possibilitat d’utilitzar ramats per mantenir les franges de protecció de les urbanitzacions. 
Pregunta sobre els costos econòmics, a la qual cosa respon el Sr. Bombí explicant que, pel manteniment 
de la franja de protecció carenera, al sector del Corredor es paguen als pastors 250 €/ha, mentre al 
Montnegre (més pendent i amb pitjor pastura) el cost és de 350 €/ha. Diu que surt més econòmic utilitzar 
ramats que fer el manteniment amb mitjans mecànics, que comporta una despesa d’uns 600 €/ha.  
 
El Sr. Mariano Romero considera que el procés de revisió del Pla Especial avança molt lentament. Vol 
saber quan es reemprendrà. El Sr. Espinach, explica que el procés continua: que es va posposar per 
pactar els límits de l’espai protegit amb els nous equips de govern renovats després de les eleccions 
municipals. Aclareix que els ajuntaments són els que han de marcar el ritme perquè són ells qui van 
encarregar a la diputació el treball tècnic de la revisió del pla. 
 
El mateix Sr. Mariano Romero, en relació a l’aprofitament del suro, diu que a les suredes de la Serra 
de l’Esquirol podia haver-se extret des de ja fa uns quants anys. El Sr. Bombí explica que els treballs 
forestals i els aprofitaments que es duen a terme en finques forestals públiques responen a una 
planificació. El Sr. Espinach afegeix que, que per les característiques de les parcel·les de propietat 
pública de la Serra de l’Esquirol l’aprofitament del suro té una baixa rendibilitat, per la qual cosa s’han 
prioritzat altres treballs.  
 
El Sr. Santi Ferrón explica els problemes i els conflictes que suposa per el sector cinegètic la 
indefinició existent pel que fa a la xarxa de camins d’ús públic. En mancar una cartografia oficial es fa 
difícil determinar on i com s’han de constituir zones o franges de seguretat. El Sr. Bombí respon dient 
que, efectivament, és un tema a resoldre no solament al parc, sinó a tot el país.     
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El Sr. Josep M. Tusell (Consorci Forestal de Catalunya), en relació al furtivisme associat a la recol·lecció 
de pinyes, explica que el Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural està 
treballant en modificar la normativa, de manera que es regulin i localitzin millor les autoritzacions. Caldria 
avançar pel que fa a la traçabilitat del producte i poder fer el seguiment de les pinyes des del moment en 
què són recollides. 
 
Es fan diverses intervencions relacionades amb la senyalització del parc. El Sr. David Pavón (Salvem 
la Vall de la Riera de Pineda) creu que els plafons explicatius són una eina important que l’usuari dels 
itineraris aprofita i agraeix. La Sra. Encarna López (Veïns de Sant Pere de Riu) pregunta pels rètols 
direccionals que es va acordar col·locar al molí de Can Marquès. El Sr. Bombí diu que es preveu dotar 
l’itinerari de la vall de la riera de Pineda de diversos plafons i també instal·lar rètols direccionals al molí 
de Can Marquès. El Sr. Josep M. Tusell assenyala, pel que fa als itineraris senyalitzats, que cal comptar 
amb el permís del propietari. 
 
La Sra. Marta Miralles manifesta, també en relació a la senyalització, que té la percepció que el massís 
del Montnegre està poc senyalitzat. El Sr. Bombí diu que el cost dels senyals i del seu manteniment és 
molt elevat, que creu que no és adequat senyalitzar excessivament i explica l’estratègia que es segueix al 
parc, que es basa en posar senyals solament als camins de la xarxa viària principal. Reconeix que encara 
hi ha mancances, com per exemple en els accessos al Montnegre des de la xarxa de carreteres.  El Sr. 
Joan Manel Riera (Societat Catalana d’Educació Ambiental) sosté que cal ser prudent a l’hora de 
senyalitzar i que, a vegades, es millor no fer-ho que generar possibles confusions (com succeeix en el 
cas d’alguns rètols del camí del Mogent). El Sr. Francesc Vivas (Amics de Santa Maria del Montnegre) 
diu que, des que s’ha instal·lat un mural del parc al collet de Sant Andreu, hi veu força gent consultant-te'l: 
considera que seria bo d’afegir-hi l’indicador “vostè està aquí” per ajudar l’usuari a situar-se. El Sr. Bombí 
diu que en tots els nous murals que s’instal·lin ja és previst sobreposar-hi aquesta informació.  
 
Intervé el Sr. Josep Maria Saurí (Ass. de Propietaris del Montnegre i el Corredor) que comenta que es 
freqüent trobar gent perduda. Diu que passa més sovint amb els visitants que van en cotxe que entre 
els  excursionistes, que acostumen a portar un plànol. Explica també que es va trobar un grup de 14 
cotxes aturats en mig d’un sembrat de ray-grass. El Sr. Pere González (Creu Roja de Sant Celoni i Baix 
Montseny) dóna notícia que cada any han de participar en el recerca d’unes 4 persones perdudes entre el 
Montseny i el Montnegre-Corredor i demana si poden disposar de cartografia del parc. El Sr. Bombí els 
ofereix el plànol de l’editorial Alpina, que és el més complet pel que fa a camins i corriols. El Sr. Rasche 
comenta que tots els rètols i senyals estan georeferenciats i que, en alguns parcs, els corresponents a 
itineraris porten un número d’identificació, com una matrícula, que pot facilitar la localització d’algú que 
s’hagi perdut i trobi una fita. 
 
El Sr. Liste (propietari de Can Castellar) es queixa del traçat del camí del pont de Can Pradell, que en el 
seu tram inicial passa per la seva propietat. Diu que s’hauria de fer servir una pista alternativa que sospita 
és propietat de la diputació i que es reserva el dret a prendre mesures al respecte. També fa alguns 
comentaris sobre altres propietats i camins de Vallgorguina. Atès que es tracta de qüestions d’interès 
particular, no es reflecteixen en aquesta acta ni les afirmacions del Sr. Liste, ni els raonaments exposats 
com a resposta per part d’altres assistents. 
 
El Sr. Francesc Vivas expressa la seva satisfacció per la intervenció que s’ha fet a la font de Santa Maria 
del Montnegre i planteja la necessitat de portar a cap diverses millores a l’entorn de les restes del roure 
monumental. Explica que Santa Maria del Montnegre és un indret cada cop més visitat i que, havent 
escoltat la gent que s’hi apropa, es fa ressò del desig popular de plantar-hi un nou roure i retirar el tronc 
de l’arbre caigut, l’escorça del qual està molt corcada. Diu que disposa de signatures de nombroses 
persones que opinen en aquest mateix sentit. El Sr. Espinach respon dient que quan hagin fet el recull de 
signatures, que fora convenient remetre-les formalment amb un escrit al parc, per tal de poder valorar 
adequadament la proposta. Aleshores, caldrà prendre la decisió més adient i amb el màxim consens 
entre totes les parts interessades, tenint també en compte el punt de vista de l’Ajuntament de Sant Celoni 
i el dels tècnics en arbres monumentals de la Generalitat.    
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La Sra. Montse Cervera (Casal Caliu el Dolmen) s’interessa pel funcionament del centre d’informació 
de Vallgorguina, que ha estat uns dies tancat. Li confirma el Sr. Bombí que s’ha tractat d’un fet puntual 
i que es mantindrà obert en l’horari habitual. Es comenta que podria ser interessant, en certs moments 
de l’any, traslladar l’informador del centre a la petita àrea d’esplai que hi ha a l’entrada del poble. 
 
El Sr. Joan Manel Riera diu que li ha arribat la notícia que el programa “Coneguem els nostres parcs” 
(adreçat a escolars de sisè de primària de l’àrea metropolitana) es vol deixar de fer. El Sr. Espinach li 
fa saber que el programa es seguirà duent a terme. El que s’està fent és revisar i renovar el contracte 
de concessió.  
 
El Sr. Rasche informa que s’està treballant perquè a l’any 2012 el Parc del Montnegre i el Corredor 
participi per primera vegada en el programa de desenvolupament econòmic “El Parc a taula”. 
 
I essent les 19:00 h i sense haver-hi més temes que tractar, es dóna per finalitzada la reunió de la 
Comissió Consultiva del Parc del Montnegre i el Corredor.  
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ANNEX: Relació d’assistents a la reunió 
 
   

President Sr. Ramon Espinach Grau Diputació de Barcelona 

Secretari Sr. Antoni Bombí Arnau Diputació de Barcelona 
 

 Sr. Amadeu Clofent Rosique Consell Coordinador /  Aj. de Sant Vicenç de Montalt 

 
 
Representants de les entitats  
 

Sra. Encarna López Gallego A.A. V.V. Sant Pere de Riu 

Sr. Francesc Vivas Llorens Amics de Santa Maria del Montnegre 

Sr. Josep Suñer Sabaté Amics de Santa Maria del Montnegre 

 Sr. Josep Maria Saurí Ass. de Propietaris del Montnegre i el Corredor 

Sr. Josep Cuello Associació de Propietaris Serra de l’Esquirol 

Sr. Mariano Romero Associació de Propietaris Serra de l’Esquirol 

 Sr. Jorge Vázquez Associació Turística de Calella 

 Sra. Montse Cervera Casal Caliu el Dolmen 

 Sra. Marta Miralles Cassina Centre de Documentació de Sant Celoni 

 Sr. Josep M. Tusell Armengol Consorci Forestal de Catalunya 

 Sr. Pere González Creu Roja de Sant Celoni i Baix Montseny 

 Sr. Santi Ferrón Ribas Federació Catalana de Caça BCN 

Sr. David Pavón Gamero Plataforma Salvem la Vall de la Riera de Pineda 

Sr. Ramon Ten Costa Plataforma Salvem la Vall de la Riera de Pineda 

 Sr. Joan Manel Riera Vidal Societat Catalana d’Educació Ambiental 

 
Altres assistents  
   

 
Sr. Joan Lluís Liste propietari de Can Castellar (Vallgorguina) 

 
Sr. Quique Rasche Diputació de Barcelona 
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